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Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Genomförande av 
slutsatser om bästa tillgängliga teknik för rening och hantering av avgaser 
inom den kemiska sektorn  
STK-2023-1043 

Sammanfattning 
Malmö stad har av Klimat- och näringslivsdepartementet fått möjlighet att lämna synpunkter på 
”Genomförande av slutsatser om bästa tillgängliga teknik för rening och hantering av avgaser 
inom den kemiska sektorn” (KN2023/01184). Miljönämnden har varit remissinstans. 
 
Promemorian innehåller förslag på att komplettera industriutsläppsförordningen (2013:250) med 
nya bestämmelser. Ändringarna behövs för att genomföra Europeiska kommissionens 
genomförandebeslut (EU) 2022/2427 om fastställande av Best Available Technique 
Conclusions (BAT-slutsatser) för rening och hantering av avgaser inom den kemiska sektorn, i 
enlighet med Europaparlamentets och rådets direktiv 2010/75/EU om industriutsläpp. 
 
Stadskontoret har inget att invända i stort mot att dessa förändringar införs i svensk lagstiftning. 
Däremot behöver vissa delar tydliggöras i den kompletterande vägledningen till BAT-
slutsatserna kring verksamhetsutövarens ansvar samt vilka straffbestämmelser som gäller. 
 
Förslaget är att godkänna förslaget till yttrande och skicka yttrandet till Klimat- och 
näringslivsdepartementet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta  

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till Klimat- och 
näringslivsdepartementet. 
 

Beslutsunderlag 
 Genomförande av slutsatser om bästa tillgängliga teknik för rening och hantering av avgaser 

inom den kemiska sektorn 
 Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Genomförande av slutsatser om bästa 

tillgängliga teknik för rening och hantering av avgaser inom den kemiska sektorn  
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 231009 Remiss om förslag till genomförande av slutsatser om 

bästa möjliga teknik för rening och hantering av avgaser 
 Förslag till yttrande KSAU 231009 Remiss om förslag till genomförande av slutsatser om 
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bästa tillgängliga teknik för rening och hantering av avgaser 
 Remissvar från miljönämnden 
 
Beslutsplanering 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-09 
Kommunstyrelsen 2023-10-18 
 
Beslutet skickas till 
Klimat- och näringslivsdepartementet 
Miljönämnden 
Stadskontorets handläggare 
 
Ärendet 
Malmö stad har av Klimat- och näringslivsdepartementet fått möjlighet att lämna synpunkter på 
”Genomförande av slutsatser om bästa tillgängliga teknik för rening och hantering av avgaser 
inom den kemiska sektorn” (KN2023/01184). Miljönämnden har getts möjlighet att yttra sig. 
 
Bakgrund 
Promemorian innehåller förslag på att komplettera industriutsläppsförordningen (2013:250) med 
nya bestämmelser. Ändringarna behövs för att genomföra Europeiska kommissionens 
genomförandebeslut (EU) 2022/2427 om fastställande av Best Available Technique Conclusions 
(BAT-slutsatser) för rening och hantering av avgaser inom den kemiska sektorn, i enlighet med 
Europaparlamentets och rådets direktiv 2010/75/EU om industriutsläpp. 
 
Industriverksamheter som omfattas av bilaga 1 till direktivet ska använda teknik som på ett 
effektivt sätt förhindrar eller begränsar skadliga utsläpp till luft eller vatten. Naturvårdsverket 
bedömer utifrån de uppgifter om verksamhetskoder som framgår av Svenska 
Miljörapporteringsportalen (SMP) att som mest cirka 100 anläggningar kan komma att omfattas 
av aktuella slutsatser.  
 
Bästa tillgängliga teknik är enligt direktivet den mest effektiva och avancerade teknik som finns 
tillgänglig för att uppnå en hög allmän skyddsnivå för miljön som helhet. Europeiska 
kommissionen antar genomförandebeslut om så kallade BAT-slutsatser för att bestämma vilken 
teknik som är den bästa. Sverige behöver införa BAT-slutsatserna i svensk lagstiftning och detta 
regleras genom Industriutsläppsförordningen på samma sätt som tidigare BAT-slutsatser har 
införts. 
 
Det finns flera befintliga vägledningar om industrisläppsbestämmelserna som tagits fram av 
Naturvårdsverket. Naturvårdsverket avser att komplettera med ytterligare vägledning om BAT-
slutsatserna. 
 
Remissinstansernas yttranden 
Sammanfattning av nämndernas yttrande. Yttrandena bifogas ärendet i sin helhet. 
 
Miljönämndens yttrande 
Miljönämnden har inga direkta synpunkter på innehållet i promemorian utan anser att förslaget 
är tillräckligt tydligt och omfattande. 
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Det har tagits fram en vägledning om BAT-slutsatser för rening och hantering av avloppsvatten 
och avgaser inom den kemiska sektorn. Miljönämnden vill framföra att det är viktigt att denna 
vägledning kompletteras i tillräcklig omfattning. En del som behöver belysas i vägledningen är 
vilket ansvarstagande som verksamhetsutövaren respektive tillsynsmyndigheten har när det gäller 
tolkningen av BAT-slutsatser. Miljönämnden vill framföra att det är tillsynsmyndigheten hos 
kommuner och länsstyrelser som ska granska de BAT-utredningar som verksamhetsutövare tar 
fram. Dessa utredningar ska för uppfyllande av kravet på bästa tillgängliga teknik basera sig på 
de framtagna slutsatserna inom branschen. Om en teknik skulle visa sig vara otillräcklig ligger 
ansvaret på verksamhetsutövaren och inte på tillsynsmyndigheten. Det behöver även i 
vägledningen framgå vilka straffbestämmelser som gäller om BAT-slutsatserna inte införs inom 
avsatt tid. Med detta blir det lättare för tillsynsmyndigheten att följa upp att BAT-slutsatserna 
blir genomförda i tid. 
 
Stadskontorets bedömning 
Mot bakgrund av miljönämndens yttrande gör stadskontoret följande bedömning: 
 
Stadskontoret har inte något att invända i stort mot att dessa förändringar införs i svensk 
lagstiftning men vill lyfta att det är viktigt att den kompletterande vägledning som 
Naturvårdsverket avser att ta fram om BAT-slutsatserna kompletteras i tillräcklig omfattning. I 
vägledningen bör det finnas ett förtydligande om att det i första hand är verksamhetsutövarens 
och inte tillsynsmyndighetens ansvar att se till att rätt teknik används. Det vore även fördelaktigt 
om det i vägledningen framgår vilka straffbestämmelser som gäller om BAT-slutsatserna inte 
införs inom avsatt tid. 
 
 
Ansvariga  
Per-Erik Ebbeståhl  Avdelningschef 
Magdalena Bondeson  Sektionschef 
Andreas Norbrant  Stadsdirektör 
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